
Protokół Nr VIII/19

z VIII sesji Rady Miasta Piły,

która odbyła się 30 kwietnia 2019 r. w Miejskiej Sali Koncertowej

(czas trwania godz. 12:00 – 17:50)

Ad 1.

Sprawy regulaminowe.

Obrady VIII sesji Rady Miasta Piły otworzyła Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta Piły.

Przewodnicząca Rady odczytała tekst w sprawie obowiązku informacyjnego dotyczącego ochrony

danych osobowych: “W związku z faktem, że podczas transmisji i utrwalania za pomocą urządzeń

rejestrujących obrazu i dźwięku obrad sesji Rady Miasta Piły ma miejsce przetwarzanie danych

osobowych osób uczestniczących w obradach sesji w postaci ich wizerunku, barwy głosu i innych

danych ujawnionych przez rozmówców, uprzejmie informuję, że obowiązek informacyjny wobec

tych osób spełniany jest poprzez:

• wyemitowanie przed rozpoczęciem każdej sesji Rady Miasta Piły planszy z treścią klauzuli

obowiązku informacyjnego,

• wywieszenie treści klauzuli  obowiązku informacyjnego na drzwiach wejściowych lokalu,

w którym odbywają się obrady sesji Rady Miasta Piły.

Prosimy, aby każda osoba zainteresowana udziałem w obradach sesji Rady Miasta Piły zapoznała

się z treścią informacji”.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że w związku z 30-leciem spółki TARPIL o głos

prosił jej prezes Andrzej Gabryelów.

Andrzej Gabryelów, prezes spółki TARPIL powiedział, że spółka TARPIL powstała 28 lutego

1989 roku. Prezes przedstawił historię spółki w formie prezentacji.

Zebrani na sesji zapoznali się z prezentacją.

Prezes Andrzej Gabryelów poprosił na scenę: Piotra Głowskiego, prezydenta Miasta Piły, Marię

Kubicę, przewodniczącą Rady Miasta Piły oraz radnych: Lucjana Szutkowskiego i Marka Tobołę,

którzy zapisali się na kartach historii spółki TARPIL. Prezes Gabryelów wręczył poproszonym na

scenę wiązanki kwiatów.



Przewodnicząca stwierdziła, że na sali jest quorum - obecnych było 21 radnych (nieobecni byli

radni: Gabriela Milska i Włodzimierz Bystrzycki) - pozwalające na podejmowanie prawomocnych

uchwał  oraz  powitała  przybyłych  radnych  i  zaproszonych  gości  –  listy  obecności  stanowią

załączniki do protokołu.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że w związku z pismem radnego Zbigniewa Pyziaka,

przewodniczącego  Klubu  Radnych  Stowarzyszenia  "Porozumienie  Samorządowe"  z  dnia  26

kwietnia br., w którym radny Zbigniew Pyziak  zwraca się z wnioskiem o wycofanie z porządku

obrad  VIII  sesji  Rady  Miasta  Piły  punktu  dotyczącego  projektu  uchwały  Rady  Miasta  Piły

w sprawie regulaminu podziału środków dla podmiotów realizujących zadania publiczne w zakresie

upowszechniania  kultury  fizycznej  z  budżetu  Gminy Piła  –  druk nr  115,  prosi  o  usunięcie  19.

punktu z porządku obrad.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły zapytała,  czy są inne propozycje do przesłanego porządku

obrad?

Radna Maria  Miler powiedziała,  że  chciałaby wiedzieć,  dlaczego ten  punkt  jest  wycofywany

z porządku obrad.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że to był pierwszy projekt przygotowany przez klub, posiadał

wady i dlatego klub zdecydował o wycofaniu tego punktu z porządku dzisiejszej sesji. Radny dodał,

że projekt będzie procedowany w czerwcu.

Głosowanie ws. usunięcia punktu z porządku obrad:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie - 20 głosami “za”.

Porządek obrad:

1. Sprawy regulaminowe.

2. Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy VII

a VIII sesją Rady Miasta Piły - druk nr 92.

3. Sprawozdanie  Prezydenta  Miasta  Piły  z  prac  Prezydenta  Miasta  Piły  w  okresie

międzysesyjnym, zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły - druk nr 94.

4. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej  Prognozy Finansowej

Miasta Piły na lata 2019-2029 - druk nr 113.
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5. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok -

druk nr 114.

6. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia szczegółowych zasad ponoszenia

odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych z usługami opiekuńczymi - druk nr

101.

7. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody terenów

uznanych za użytki ekologiczne - druk nr 102.

8. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemców pierwszeństwa

w nabyciu budynków użytkowych (garaży) - druk nr 103.

9. Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż oraz odstąpienie

od zbycia w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Kossaka w Pile - druk nr

104.

10.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemcy pierwszeństwa

w nabyciu lokalu użytkowego wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej - druk nr 105.

11.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż udziału w lokalu

mieszkalnym oraz  przyznania  najemcy  pierwszeństwa  w jego  nabyciu  wraz  z  udziałem

w nieruchomości wspólnej - druk nr 106.

12.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania

zwrotu  bonifikaty  udzielonej  przy  sprzedaży  lokalu  mieszkalnego  nr  9  w  budynku

położonym przy ul. xxxx* w Pile - druk nr 107.

13.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  wynajęcie

i  wydzierżawienie  nieruchomości  oraz  odstąpienie  od  obowiązku  przetargowego  trybu

zawarcia umów - druk nr 108.

14.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy - druk nr 109.

15.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie przyznania na rzecz najemcy pierwszeństwa

w nabyciu lokalu użytkowego wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej - druk nr 110.

16.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w sprawie  określenia  wykazu  kąpielisk  oraz  sezonu

kąpielowego w roku 2019 - druk nr 95.

17.Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  ustalenia  planu  sieci  publicznych  szkół

podstawowych  prowadzonych  przez  Gminę  Piła  oraz  określenia  granic  obwodów

publicznych szkół podstawowych od dnia 1 września 2019 roku - druk nr 96.

18.Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie likwidacji Publicznego Przedszkola Nr 8 ul.

Bohaterów Stalingradu 23, 64-920 Piła - druk nr 97.

19.Stan bezpieczeństwa w Pile - druki nr 98, 99, 100, 111, 112, 116.

20.Informacja w sprawie interpelacji i zapytań - druk nr 93.
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21.Wolne głosy, wnioski i informacje.

22.Zamknięcie obrad.

Maria  Kubica,  przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły poprosiła  Zdzisławę  Karpińską,

wiceprzewodniczącą Rady Miasta Piły o odczytanie informacji w sprawie protokołu z VII sesji

Rady Miasta Piły.

Zdzisława Karpińska, wiceprzewodnicząca Rady Miasta Piły odczytała informację w sprawie

protokołu z VII sesji Rady Miasta Piły i postawiła wniosek o przyjęcie protokołu z VII sesji Rady

Miasta Piły bez odczytania.

Głosowanie:

Radni przyjęli wniosek jednogłośnie – 20 głosami „za”.

Ad 2.

Informacja Przewodniczącej Rady Miasta Piły o podejmowanych działaniach pomiędzy VII a VIII

sesją Rady Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie porządku obrad.

Ad 3.

Sprawozdanie Prezydenta Miasta Piły z prac Prezydenta Miasta Piły w okresie międzysesyjnym,

zwłaszcza z wykonania uchwał Rady Miasta Piły.

Radna Urszula Kaczmarek poprosiła o komentarz do informacji pojawiającej się w mediach, że

członkowie  komisji,  zastępujący  strajkujących  nauczycieli,  otrzymywali  wynagrodzenia

w wysokości kilkuset złotych dziennie.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  odnosząc  się  do  pytania  radnej  Kaczmarek,  że  pracowała

w takiej  komisji  i  może  powiedzieć,  że  na  pewno  nie  były  dawane  żadne  pieniądze  -  to  był

wolontariat - dodała radna. Radna zapytała o 71. punkt sprawozdania.

Radny Sławomir Wegner poprosił Prezydenta o komentarz w sprawie sytuacji pilskiego żużla.
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Radny Tomasz Słoboda zapytał o 31. punkt sprawozdania.

Radny Tomasz Jopek powiedział, odnosząc się do sprawy żużla, że słyszał, że odebrano pilskiemu

klubowi licencję i poprosił o komentarz.

Piotr Głowski, prezydent Miasta Piły, odpowiadając na pytania radnych, powiedział m.in., że:

• Odnosząc się do wypowiedzi radnego Jopka na poprzedniej sesji, w której radny sugerował,

że coś nie jest przejrzyste i transparentne, Prezydent powiedział, że jeśli radny ma jakieś na

to dowody, to Prezydent prosi o zgłoszenie tego, a jeśli nie, to Prezydent prosi o to, by nie

opowiadać  takich  historii,  które  rzutują  na  pracę  komisji  zajmującej  się  wnioskami

o  dotacje.  Prezydent  odniósł  się  też  do  posesyjnego  spotkania  w  studiu  telewizyjnym

z dyrektor Kaszubą i poprosił, by radny Jopek nie podnosił głosu na pracowników, którzy

biorą udział w spotkaniach po godzinach pracy. Odnosząc się do projektu uchwały, który

został  dziś  usunięty z  porządku obrad,  prezydent  Głowski  powiedział,  że  proponuje,  by

Stowarzyszenie “Porozumienie Samorządowe” zgłosiło ten projekt w Powiecie, w którym,

wraz z PIS-em, w tej chwili rządzi i jeśli po kilku latach testowania nowych zasad okaże się,

że one się sprawdzają, to pewnie będzie można wrócić do tego tematu na sesji Rady Miasta

Piły.

• Odnosząc się do kwestii żużla, prezydent Głowski powiedział, że staramy się pomagać na

tyle,  na ile możemy, ale dzieją się rzeczy dziwne. Wygląda to tak, jakby np. zawodnicy

grający w piłkę nożną przyjechali  na mecz i  powiedzieli  sędziemu, że boisko jest  może

wymiarowe, ale trawa jest za wysoka i w związku z tym nie będą grać. Jeśli były wcześniej

zastrzeżenia do toru, to należało, być może, tę licencję wcześniej zawiesić, ale jeżeli jest

licencja i wszyscy na tym torze jeżdżą, to sytuacja jest dziwna. Odnosząc się do sytuacji

z ostatniego weekendu, Prezydent powiedział, że były jakieś działania podejmowane, trochę

wbrew wiedzy jaką mamy, w trakcie sezonu. Wspieramy klub żużlowy - zapewnił prezydent

Głowski - i dodał, że teraz wszystko zależy od porozumienia pomiędzy klubem a Główną

Komisją Sportu Żużlowego.

• Odnosząc się do pytania radnej Kaczmarek, Prezydent powiedział, że podjęliśmy decyzję, że

nie będziemy płacić tym wolontariuszom, którzy uczestniczyli w egzaminach, bo taka też

jest natura wolontariatu.

• Odnosząc  się  do pytania radnej  Miler  i  kwestii  zgody na sprzedaż  lokali  mieszkalnych,

prezydent Głowski powiedział, że niektóre mieszkania sprzedajemy i dodał, że taką politykę

będzie chciał nadal prowadzić. Prezydent dodał, że trudno sobie wyobrazić, w jakim stanie

dostajemy  mieszkania  i  powiedział,  że  przy  okazji  odebrania  takiego  “wzorcowego”

mieszkania  chętnie  zaprosi  radnych  do  obejrzenia,  jak  wygląda  mieszkanie  komunalne,
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kiedy  je  odzyskujemy.  W  tej  chwili  na  2  800  mieszkań  półtora  tysiąca  z  nich  jest

zadłużonych i  tylko 26 osób podjęło próbę odpracowania tego długu. Zadłużenie z tego

tytułu wynosi około 8 mln zł. Prezydent powiedział, że osoby mające problemy socjalne

otrzymują dodatek mieszkaniowy i widać, że coraz więcej osób rezygnuje z tego dodatku,

bo polepsza się ich sytuacja.  Będziemy prowadzić taką politykę -  dodał  Prezydent  -  by

pomagać tym, którzy tej pomocy potrzebują, bo nie chodzi o to, by rozdawać pieniądze na

prawo i lewo.

• Odnosząc się do pytania radnego Słobody i Zgromadzenia Wspólników Altvater Sp. z o.o.,

prezydent  Głowski  powiedział,  że  mówił  na  spotkaniu  o  dobrych  rzeczach,  o  tym  że

widzimy nowy tabor,  że spółka wykonuje wiele  usług bardzo dobrze i  rzetelnie,  ale też

o  tym,  że  czasami  zdarzają  się  wpadki,  a  tych  wpadek  nie  chcemy  i  będziemy  robić

wszystko, by było ich jak najmniej, chociaż trzeba dodać, że w wielu wypadkach jesteśmy

sobie sami winni wyrzucając do pojemników np. niezgniecione butelki plastikowe.

Radny Tomasz Jopek powiedział, że nie chce, aby Prezydent go pouczał, bo to jest nietaktowne

i dodał, że pracuje 17 lat z dziećmi i ma donośny głos. Odnosząc się do programu telewizyjnego,

radny powiedział,  że w trakcie  tego programu dyrektor Kaszuba powiedziała,  że radny brał od

Prezydenta  jakieś  nagrody.  Radny  Jopek  podkreślił,  że  nigdy  nie  dostał  żadnej  nagrody  od

prezydenta  Głowskiego  za  wyniki  sportowe  czy  za  osiągnięcia  trenowanych  przez  niego

zawodników. Radny powiedział też, że Prezydent odnosił się do przejrzystości, a radny otrzymał

odpowiedź na interpelację pół godziny przed sesją i na jedno z pytań radnego odpowiedź była, że

chodzi o różnice wynikające z oceny ofert przez komisję. Radny Jopek powiedział,  że chciałby

wiedzieć, czy jako radny ma wgląd w te oferty, bo chciałby się z nimi zapoznać. Radny Jopek

powiedział,  że  ma  nadzieję  na  to,  że  temat  projektu  uchwały,  który  został  dzisiaj  usunięty

z porządku obrad wróci w czerwcu i będzie okazja do dyskusji. Odnosząc się do słów Prezydenta

o skierowaniu tej uchwały do Powiatu, radny Jopek powiedział, że nas nie interesuje teraz Powiat,

jesteśmy na sesji Rady Miasta Piły i dodał, że chce pracować nad tym projektem wspólnie z innymi

radnymi, bez względu na przynależność klubową.

Prezydent Piotr Głowski powiedział, że od lat działamy transparentnie i dodał, że rozumie, że

niektóre kluby sportowe mogą być niezadowolone,  choć Prezydent  nie  słyszał  o  powszechnym

niezadowoleniu, o którym mówił radny Jopek. Prezydent powiedział,  że nie jest przeciwny idei

zmienienia zasad, ale powtórzył, że namawia do przetestowania nowych zasad tam, gdzie rządzi

Stowarzyszenie “Porozumienie Samorządowe” - w Powiecie.
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Przewodnicząca Rady Miasta Piły powiedziała, że chce przypomnieć, że to jest punkt dotyczący

pytań do Prezydenta w sprawie sprawozdania.

Prezydent powiedział, że to jest punkt obejmujący sprawozdanie z prac Prezydenta.

Radny Tomasz Jopek powiedział, że z obowiązujących zasad niezadowolonych jest wiele klubów

sportowych i dodał, że ma nadzieję, że uda się mu zaprosić te kluby na najbliższą sesję.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że omawiane jest sprawozdanie i poprosiła radnego

o ewentualne rozwinięcie tematu w wolnych głosach.

Ad 4.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany Wieloletniej Prognozy Finansowej Miasta Piły

na lata 2019-2029 przedstawiła Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Miler powiedziała, że chce zapytać o zwrot 70 tys. z tytułu zwrotu podatku VAT -

chodzi o zwrot nakładów poniesionych na schronisko dla zwierząt - to jest już ostatnia kwota, która

pozostała. Radna powiedziała, że, o ile dobrze pamięta, to w umowie było napisane, że nakłady

będą zwracane w ratach i w ratach też powinien być zwracany VAT.

Skarbnik Gminy powiedziała, że jeśli chodzi o ustawę o VAT, to tak się nie stosuje przepisów. Na

raty  rozkładamy  tylko  część  wartości  netto,  natomiast  łączna  kwota,  która  została  zapisana

w umowie jest zafakturowana w sposób jednorazowy i fiskusowi należy się w tym momencie cały

podatek VAT. Łącznie mieliśmy 1 930 tys. zł, w tym momencie, po odzyskaniu całości podatku

VAT, jest to kwota 1 600 tys. zł netto.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  19  głosami  “za”,  przy  1  głosie  “wstrzymującym się” -  uchwała  nr

VIII/65/19 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 5.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zmiany uchwały budżetowej na 2019 rok przedstawiła

Ewelina Ślugajska, skarbnik Gminy Piła.

Lucjan  Szutkowski,  przewodniczący  Komisji  Budżetu  i  Rozwoju  Miasta poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria  Miler powiedziała,  że  z  operatu  szacunkowego pamięta,  że  zwrot  nakładów na

schronisko wynosił prawie 2 mln brutto. Dzisiaj planujemy 200 tys. zł na przebudowę, a z operatu

wynikało,  że  schronisko  jest  w  bardzo  dobrej  kondycji  -  tak  budynek  jak  i  kojce.  Radna

powiedziała, że jest potrzeba zmian w schronisku i dodała, że chciałaby znać ostateczny wynik

finansowy i chciałaby też wiedzieć, ile łącznie planujemy wydać na schronisko.

Radny Marek Toboła powiedział, że chce się odnieść do kwestii finansów w kontekście oświaty.

Radny zapytał Skarbnik, czy 200 tys. zł, które mieliśmy otrzymać ma charakter deklaratywny ze

strony ministerstwa, czy ma charakter definiujący termin przekazania tych środków.

Skarbnik Gminy powiedziała, odnosząc się do pytania radnej Miler, dotyczącego schroniska, że

brutto było prawie 2 mln zł, co potwierdza, że odzyskaliśmy podatek VAT w wysokości 23%. Jeśli

chodzi o wprowadzane do budżetu dzisiaj 200 tys. zł, to nie są to nasze pieniądze, tylko pieniądze

zewnętrzne  -  od  gmin,  które  podpisały  z  Piłą  porozumienie  i  będą  korzystać  z  usług  naszego

schroniska.  Odnosząc  się  do  pytania  radnego  Toboły,  Skarbnik  powiedziała,  że  w  programie

“Maluch+” nie ma żadnej daty, która by była graniczna dla podpisania umowy.

Radny Lucjan Szutkowski powiedział, że chce się odnieść do kwestii schroniska. Przez ostatnie

lata mieliśmy do czynienia z dużą krytyką funkcjonowania tego schroniska i nie po to - dodał radny

Szutkowski - przejęliśmy schronisko, żeby dalej było tak, jak było. Chodzi o to, by było lepiej

i radny nie rozumie pytania o sens inwestowania.

Prezydent Głowski powiedział, odnosząc się do tematu schroniska, że staramy się, by liczba psów

nie była większa od obecnej i ostrożnie będziemy podchodzić do kolejnych porozumień, bo zależy

nam na dobrych warunkach dla przebywających tam zwierząt.

Radna  Maria  Miler zapytała,  czy  dobrze  zrozumiała,  że  środki  na  przebudowę  schroniska

pochodzą z opłat wnoszonych przez inne gminy.
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Skarbnik Gminy odpowiedziała, że w uzasadnieniu do projekty uchwały pokazujemy, że 4 gminy

podpisały  porozumienia,  na  mocy  których  zwierzęta  z  tych  gmin  będą  korzystać  z  naszego

schroniska, a odpłatność za korzystanie ze schroniska to łącznie kwota ponad 344 tys. zł. Natomiast

oprócz  tego,  dla  wszystkich  gmin,  które  będą  chciały  przywozić  swoje  zwierzęta  do  naszego

schroniska, jest dodatkowa odpłatność wynikająca z inwestycji w naszym schronisku w wysokości,

odpowiednio, po 50 tys. zł.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 20 głosami “za” - uchwała nr VIII/66/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 6.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad  ponoszenia

odpłatności  za  pobyt  w  schronisku  dla  osób  bezdomnych  z  usługami  opiekuńczymi  omówiła

Wanda Kolińska, dyrektor Miejskiego Ośrodka Pomocy Społecznej w Pile.

Dyrektor Kolińska powiedziała, że chce sprostować kwestię dotyczącą tytułu uchwały. Powinien

on  brzmieć:  “Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  ustalenia  szczegółowych  zasad

ponoszenia odpłatności za pobyt w schronisku dla osób bezdomnych oraz w schronisku dla osób

bezdomnych z usługami opiekuńczymi”.

Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca Komisji  Spraw Społecznych poinformowała,  że  komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 20 głosami “za” - uchwała nr VIII/67/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 7.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie zniesienia formy ochrony przyrody terenów uznanych

za  użytki  ekologiczne  przedstawiła  Lidia  Plewa,  zastępca  dyrektora  Wydziału  Gospodarki

Komunalnej i Mieszkaniowej.
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Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 20 głosami “za” - uchwała nr VIII/68/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 8.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyznania  na  rzecz  najemców  pierwszeństwa

w nabyciu budynków użytkowych (garaży) zreferowała  Monika Łukomska, dyrektor Wydziału

Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 20 głosami “za” - uchwała nr VIII/69/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że od wielu lat Rada zajmuje się taki projektami uchwał, jak

ta  procedowana  przed  chwilą  i  zapytał,  czy  na  każdej  sesji  muszą  być  uchwały  dotyczące

pojedynczych garaży i czy nie można się skonsultować z najemcami garaży w celu przygotowania

projektu uchwały obejmującej większą liczbę garaży.

Prezydent Piotr Głowski powiedział,  że  popiera ten pomysł i  dodał,  że  staramy się,  żeby tak

właśnie było, ale trzeba pamiętać, że każdy ma prawo złożyć wniosek w dowolnym momencie.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Ad 9.
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Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na sprzedaż oraz odstąpienie od

zbycia w drodze przetargu nieruchomości położonej przy ul. Kossaka w Pile zreferowała Monika

Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami “za” - uchwała nr VIII/70/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 10.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyznania  na  rzecz  najemcy  pierwszeństwa

w nabyciu lokalu użytkowego wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej zreferowała  Monika

Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami “za” - uchwała nr VIII/71/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 11.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  sprzedaż  udziału  w  lokalu

mieszkalnym  oraz  przyznania  najemcy  pierwszeństwa  w  jego  nabyciu  wraz  z  udziałem

w  nieruchomości  wspólnej  zreferowała  Monika  Łukomska,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki

Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 20 głosami “za” - uchwała nr VIII/72/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 12.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na odstąpienie od żądania zwrotu

bonifikaty udzielonej  przy sprzedaży lokalu mieszkalnego nr 9 w budynku położonym przy ul.

xxxx*  w  Pile  zreferowała  Monika  Łukomska,  dyrektor  Wydziału  Gospodarki

Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami “za” - uchwała nr VIII/73/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 13.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie wyrażenia zgody na wynajęcie i  wydzierżawienie

nieruchomości oraz odstąpienie od obowiązku przetargowego trybu zawarcia umów zreferowała

Monika Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 20 głosami “za”, przy 1 głosie “przeciw” - uchwała nr VIII/74/19 stanowi

załącznik do protokołu.

Ad 14.
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Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  wyrażenia  zgody  na  odstąpienie  od  obowiązku

przetargowego trybu zawarcia umów najmu i dzierżawy zreferowała Monika Łukomska, dyrektor

Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radna Maria Miler powiedziała, że chce się odnieść do załącznika nr 2 do tego projektu uchwały.

Radna powiedziała, że wyrażenie zgody na dzierżawę terenu na parking wiązałoby się z zajęciem

drogi wewnętrznej i zapytała, czy to jest droga dojazdowa.

Dyrektor  Łukomska odpowiedziała,  że  w  tej  chwili  ten  teren  nie  służy  jako  dojazd,  to  jest

zaplecze nieruchomości.

Radna Maria Miler powiedziała,  że z  rysunku wyraźnie wynika,  że jeśli  nie teraz,  to  później

będzie takie przeznaczenie - jako droga dojazdowa do działek i zajęcie tego fragmentu na parking

radna uważa za niewłaściwie.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 17 głosami “za”, przy 1 głosie “przeciw” i 3 głosach “wstrzymujących

się” - uchwała nr VIII/75/19 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 15.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  przyznania  na  rzecz  najemcy  pierwszeństwa

w nabyciu lokalu użytkowego wraz z udziałem w nieruchomości wspólnej zreferowała  Monika

Łukomska, dyrektor Wydziału Gospodarki Nieruchomościami.

Marek  Andruszkiewicz,  przewodniczący  Komisji  Gospodarki  Miejskiej poinformował,  że

komisja zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Mieczysław Karpiński zapytał, czy budynek, w którym ma nastąpić przekazanie własności

jest objęty planem miejscowym lub regulacjami w zakresie prawa miejscowego.
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Dyrektor  Łukomska odpowiedziała,  że  budynek  jest  objęty  miejscowym  planem

zagospodarowania przestrzennego i wpisana jest funkcja zabudowy mieszkaniowej wielorodzinnej.

Radny Mieczysław Karpiński zapytał, czy w związku z tym w umowie, która będzie zawarta będą

zapisane  jakieś  zastrzeżenia,  co  do  możliwości  przekształcenia  tego  obiektu  lub  nawet  jego

likwidacji.

Dyrektor  Łukomska odpowiedziała,  że  lokal  będzie  sprzedawany  jako  lokal  użytkowy.  Są

oczywiście przepisy, które umożliwiają zmianę sposobu użytkowania, ale to jest odrębna kwestia,

która nie dotyczy tej sprawy.

Przewodnicząca Rady powiedziała,  że prosi,  by osoby zabierające głos mówiły do mikrofonu,

żeby można było wyraźnie usłyszeć wypowiedź.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  możemy  wynajmować  czy  sprzedawać  lokal

w obiekcie  takim jak w tym przypadku, ale trochę to  komplikuje sytuację w momencie,  kiedy

będziemy mieli ustalone prawa własności na danej posesji, bo wówczas możliwość przekształceń

jest dużo bardziej skomplikowana i dlatego radny ma wątpliwości co do tego rozstrzygnięcia.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę 15 głosami “za”, przy 6 głosach “wstrzymujących się”  -  uchwała nr

VIII/76/19 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 16.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie określenia wykazu kąpielisk oraz sezonu kąpielowego

w roku 2019 przedstawiła Małgorzata Kaszuba, zastępca dyrektora Wydziału Oświaty, Kultury

i Sportu.

Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca Komisji  Spraw Społecznych poinformowała,  że  komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.

Radny Mieczysław Karpiński zapytał, jak wygląda sytuacja nad Zalewem Koszyckim.
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Dyrektor  Kaszuba odpowiedziała,  że  przygotowujemy  projekt  uchwały  pod  wnioski,  które

składają organizatorzy kąpielisk i dodała, że nikt nie zgłosił się w sprawie organizacji kąpieliska

nad Zalewem Koszyckim.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 21 głosami “za” - uchwała nr VIII/77/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 17.

Projekt uchwały Rady Miasta Piły w sprawie ustalenia planu sieci publicznych szkół podstawowych

prowadzonych przez Gminę Piła oraz określenia granic obwodów publicznych szkół podstawowych

od  dnia  1  września  2019  roku  omówił  Sebastian  Dzikowski,  dyrektor  Wydziału  Oświaty,

Kultury i Sportu.

Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca Komisji  Spraw Społecznych poinformowała,  że  komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały pozytywnie. Przewodnicząca dodała, że na posiedzeniu został

zgłoszony wniosek, który nie został przyjęty przez komisję.

Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  cały  czas  wraca  do  zastrzeżenia,  które  zgłosił  na

posiedzeniu Komisji Spraw Społecznych. To ten wniosek był głosowany i został odrzucony przez

komisję. Radny powiedział, że cały czas nie rozumie, dlaczego w obwodzie szkoły podstawowej nr

1, jeśli latami obwód kończył się na ul. Ceglanej, w tej chwili wycięto fragment ul. Staromiejskiej,

od ul. Okrzei do ul. Ceglanej, mimo, że na tym odcinku, po lewej stronie, mamy ul. Świętojańską

i ul. Rymarską, które należą do szkoły podstawowej nr 1, a ten fragment przypisany jest do szkoły

podstawowej  nr  6.  Radny powiedział,  że  podobna sytuacja  jest  w kontekście  skrzyżowania  ul.

Sikorskiego z ul. Okrzei. Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że chodzi o to, by zapisać to, co w tej

chwili jest - dzieci z tego rejonu chodzą do szkoły podstawowej nr 1.

Dyrektor Dzikowski powiedział,  że nie trzeba nic zmieniać,  bo to jest  bardzo dobrze zrobione

i dodał, że przygotowanie tego podziału zajęło setki godzin. Współpracująca z nami zewnętrzna

firma realizowała nasze zadania pod kątem pewnych celów. Nadrzędnym celem było i jest to, by

w naszych szkołach lekcje mogły zaczynać się o godzinie 8.00 i kończyć o normalnej porze i, by

można było wykorzystać wszystkie sale lekcyjne, jakimi dysponujemy w poszczególnych szkołach.

Dyrektor dodał, że nie można porównywać obecnej sytuacji do tej, jaka była kilkadziesiąt lat temu,
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bo  np.  kiedyś  było  11  szkół  podstawowych,  a  dzisiaj  mamy  9,  zmieniła  się  też  sytuacja

demograficzna -  mamy mniej  uczniów. Dyrektor  Dzikowski  powiedział,  że  podjęta  przez Radę

uchwała umożliwia przyjęcie do szkoły dziecka spoza rejonu. Chodzi też o to, byśmy nie musieli

zamykać żadnej z naszych szkół.

Radna Magdalena Pabich powiedziała, że rozumie, że to wszystko ma być dla dobra dzieci, ale

np. radna mieszka przy ul. Równej, dalej jest jeszcze ul. Daleka i do tej pory dzieci chodziły do

szkoły podstawowej nr 11, a teraz dzieci mają chodzić do szkoły podstawowej nr 5, do której jest

5 km.

Radny Tomasz Słoboda powiedział, nawiązując do wypowiedzi radnej Pabich, że przykładem jest

też  ul.  Kazimierza  Wielkiego  na  Zielonej  Dolinie.  Do  radnego  dochodziły  głosy  zdziwionych

rodziców, że część dzieci z tej ulicy jest przypisana do jednej szkoły, a część do innej.

Dyrektor Dzikowski powiedział, że oczywiście moglibyśmy pozostawić obwody bez zmian, ale to

by oznaczało, że dzisiaj mielibyśmy w szkole podstawowej nr 11 zajęcia do godziny 21.00, 22.00,

a  szkoły  nr  5  by nie  było.  Dyrektor  dodał,  że  zgodnie  z  przepisami,  jeśli  odległość do szkoły

przekracza, w zależności od wieku dziecka, 3 lub 4 kilometry, to gmina ma obowiązek finansować

dojazd dziecka do szkoły - i my to robimy. Odnosząc się do kwestii niepokoju wśród rodziców,

dyrektor Dzikowski powiedział, że od kiedy rekrutacja do szkół odbywa się według tego schematu,

to nie było odwołań w tym zakresie.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły podziękowała Dyrektorowi za ważny głos dotyczący tego, że

nie  było  odwołań  pisanych  przez  rodziców  w  zakresie  przydziału  do  szkoły.  Przewodnicząca

zapytała radnego Pyziaka, czy swoje spostrzeżenia radny zgłosił w formie wniosku.

Radny Zbigniew Pyziak powiedział, że składa wniosek w tej sprawie.

Przewodnicząca poprosiła radnego Pyziaka o zredagowanie wniosku na piśmie.

Przerwa w obradach.

Wznowienie obrad.

Przewodnicząca Maria Kubica poprosiła radnego Pyziaka o sformułowanie wniosku.
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Radny  Zbigniew  Pyziak powiedział,  że  ma  3  wnioski  i  pewnie  każdy  z  wniosków  będzie

głosowany osobno.

Przewodnicząca powiedziała, że, jak rozumie, kwestie będą dotyczyć trzech różnych spraw, ale

mogą być głosowane jako jeden wniosek.

Radny Zbigniew Pyziak potwierdził. Radny powiedział, że wnosi o uwzględnienie w obwodzie

szkoły  podstawowej  nr  1  ul.  Staromiejskiej,  od  ul.  Okrzei  do  ul.  Ceglanej,  uwzględnienie

w  obwodzie  szkoły  podstawowej  nr  1  ul.  Sikorskiego,  od  ul.  Okrzei  do  ul.  Ceglanej  oraz

uwzględnienie ul. Równej, ul. Dalekiej i ul. Kazimierza Wielkiego w obwodzie szkoły podstawowej

nr 11.

Przewodnicząca Rady Miasta Piły poprosiła o opinię radcę prawnego Urzędu Miasta Piły. Chodzi

o to, czy można głosować zgłoszone przez radnego Pyziaka propozycje w całości.

Bożena Krutulska-Góral, radca prawny Urzędu Miasta Piły powiedziała, że każdy z wniosków

powinien być głosowany osobno.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  zgłoszone  przez  radnego  Pyziaka  ulice,  które

zgodnie  z  propozycją  mają  być dołączone do danych obwodów szkół  powinny być  wyłączone

z obwodów innych szkół, do których były dotychczas wpisane.

Radny Marek Toboła powiedział,  że apeluje do wnioskodawców o rozwagę, bo podział,  który

został wprowadzony w związku z reformą oświaty był konsultowany z rodzicami.

Przewodnicząca Rady podziękowała radnemu Tobole za głos rozwagi.

Radna Magdalena Pabich powiedziała, że do szkoły podstawowej numer 5 dzieci muszą dojechać

autobusem, a autobus linii nr 2 jeździ raz na pół godziny i jeśli dziecko nie zdąży na autobus, to ma

do szkoły 5 kilometrów.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  także  ma  bardzo  dużo  wątpliwości,  ale  podziału  trzeba

dokonać. Radna dodała, że ważna jest odpowiedź na pytanie, na ile w konsultacjach brali udział

dyrektorzy szkół i rodzice dzieci i czy my musimy teraz, w kwietniu zajmować się tą kwestią, a nie

np. w maju, po dokładniejszej analizie.
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Radny Lucjan Szutkowski powiedział,  że Rada stanowi na tej  sali  ważne prawa lokalne i  nie

powinniśmy  wprowadzać  zmian  pochopnie,  na  to  był  czas  na  posiedzeniach  komisji.  Radny

powiedział, że wnioskuje o odrzucenie tych wniosków.

Radny  Sławomir  Wegner powiedział,  że  może  dobrze  by  było  zawiesić  głosowanie  nad  tą

uchwałą i dać sobie czas na ponowne przemyślenie sprawy. Radny dodał, że ma dwoje małych

dzieci, będzie radny mieszkał na ul. Kazimierza Wielkiego i dzieci będą musiały pokonać daleką

drogę do szkoły podstawowej nr 5.

Radny  Mieczysław  Karpiński powiedział,  że  wnosi  o  skierowanie  tego  projektu  uchwały

ponownie do prac w komisjach.

Radny Marek Toboła zapytał dyrektora Dzikowskiego, jakie skutki w kontekście rekrutacji do

szkół mogłoby mieć przesunięcie debaty nad tym projektem uchwały o kolejny miesiąc.

Dyrektor Sebastian Dzikowski powiedział, że jeśli odległość do szkoły przekracza, w zależności

od wieku dziecka, 3 lub 4 kilometry, to gmina ma obowiązek finansować dojazd dziecka do szkoły

i  u  nas  realizujemy  to  poprzez  specjalny  autobus,  który  jeździ  z  Zielonej  Doliny  do  szkoły

podstawowej nr 5, może się też to odbywać poprzez zakup biletów lub poprzez zwrot kosztów dla

dzieci, które są dowożone do szkoły przez rodziców. Dyrektor powiedział, że odłożenie w czasie

tego  projektu  uchwały  oznaczałoby,  że  projekt  nie  trafi  pod  obrady  za  miesiąc,  bo  gdybyśmy

zmienili w projekcie cokolwiek, to musielibyśmy rozpocząć procedurę konsultacyjną z kuratorium

oświaty, a to nie trwa miesiąc tylko dłużej. Rada zbierze się jeszcze na sesji w maju i w czerwcu,

następne  posiedzenie  odbędzie  się  dopiero  w  sierpniu,  a  ta  uchwała  musi  obowiązywać  od

1 września.

Radna Teresa Kasior powiedziała,  że składa wniosek o odrzucenie wniosku wprowadzającego

zmiany w proponowanym projekcie uchwały.

Radna Zdzisława Karpińska powiedziała, że popiera wniosek o odrzucenie proponowanych na

sesji zmian i wniosku o przesunięcie terminu procedowania tego projektu uchwały.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że, jak rozumie, jest wniosek o odrzucenie wniosku radnego

Pyziaka w całości i o odrzucenie wniosku zgłoszonego przez radnego Karpińskiego.
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Radny Grzegorz Płachta powiedział, że należy zapytać, czy chodzi o jeden wniosek zgłoszony

przez radnego Pyziak, czy też są to 3 wnioski.

Przewodnicząca Rady powiedziała, że radna Karpińska złożyła wniosek o odrzucenie wszystkich

wniosków - wniosku radnego Pyziaka w całości i wniosku radnego Karpińskiego.

Głosowanie wniosku zgłoszonego przez radną Karpińską ws. odrzucenia w całości wniosku

radnego Pyziaka:

Radni przyjęli wniosek 12 głosami “za”, przy 8 głosach “przeciw”.

Przewodnicząca  Rady powiedziała,  że  przyjęty  został  wniosek  radnej  Karpińskiej,  a  wniosek

radnego Pyziaka został odrzucony.

Głosowanie wniosku zgłoszonego przez radną Karpińską ws. odrzucenia wniosku radnego

Karpińskiego:

Radni przyjęli wniosek 13 głosami “za”, przy 8 głosach “przeciw”.

Przewodnicząca  Rady powiedziała,  że  przyjęty  został  wniosek  radnej  Karpińskiej,  a  wniosek

radnego Karpińskiego został odrzucony.

Głosowanie:

Radni  podjęli  uchwałę  13  głosami  “za”,  przy  4  głosach  “przeciw”  i  4  głosach

“wstrzymujących się” - uchwała nr VIII/78/19 stanowi załącznik do protokołu.

Ad 18.

Projekt  uchwały  Rady  Miasta  Piły  w  sprawie  likwidacji  Publicznego  Przedszkola  Nr  8  ul.

Bohaterów  Stalingradu  23,  64-920  Piła  omówił  Sebastian  Dzikowski,  dyrektor  Wydziału

Oświaty, Kultury i Sportu.

Teresa  Kasior,  wiceprzewodnicząca Komisji  Spraw Społecznych poinformowała,  że  komisja

zaopiniowała ww. projekt uchwały jednogłośnie pozytywnie.
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Radna  Wioletta  Stalega powiedziała,  że  w  projekcie  uchwały  jest  napisane,  że  przedszkole

likwiduje się z dniem 31 sierpnia 2019 roku, a w uzasadnieniu jest napisane, że przedszkole może

być zlikwidowane z końcem roku szkolnego. Radna powiedziała, że myślała, że rok szkolny kończy

się w czerwcu i poprosiła o potwierdzenie, że kończy się on 31 sierpnia.

Przewodnicząca Maria Kubica powiedziała, że rok szkolny kończy się z dniem 31 sierpnia.

Głosowanie:

Radni podjęli uchwałę jednogłośnie - 19 głosami “za” - uchwała nr VIII/79/19 stanowi załącznik

do protokołu.

Ad 19.

Stan bezpieczeństwa w Pile.

Przewodnicząca  Rady  Miasta  Piły powiedziała,  że  radni  otrzymali  drogą  mailową  materiały

dotyczące stanu bezpieczeństwa przygotowane przez:

• Powiatowego Inspektora Nadzoru Budowlanego - druk 98,

• Prokuraturę Rejonową w Pile - druk nr 99,

• Komendę Powiatową Państwowej Straży Pożarnej w Pile - druk nr 100,

• Straż Miejską w Pile - druk nr 111,

• Państwowego Powiatowego Inspektora Sanitarnego w Pile - druk nr 112,

• Komendę Powiatową Policji w Pile - druk nr 116.

Nadkom. Mariusz Wiśniewski, I Zastępca Komendanta Powiatowego Policji w Pile przedstawił

materiał przygotowany przez Komendę Powiatową Policji w Pile.

Radny  Marek  Toboła powiedział,  że  chce  poruszyć  kwestię  bezpieczeństwa  pieszych.  Radny

powiedział, że statystyki ogólnopolskie pokazują wzrost kolizji i wypadków z udziałem pieszych.

Radny  zapytał,  jak  sytuacja  wygląda  w  Pile.  Radny  Toboła  zapytał  też,  czy  słuszne  jest  jego

spostrzeżenie  dotyczące  wzrostu  kultury  jazdy  kierowców  w  kontekście  zachowań  w  okolicy

przejść dla pieszych. Radny poprosił  też Komendanta o wskazanie 3, 5 miejsc w Pile, które są

najbardziej niebezpieczne jeśli chodzi o przejścia dla pieszych.
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Radny Kazimierz Sulima zapytał, ilu funkcjonariuszy policji w tej chwili brakuje, żeby zapewnić

bezpieczeństwo  i  poprosił  Komendanta  o  opinię  w  sprawie  oceny,  czy  Piła  jest  bezpiecznym

miastem.

Nadkom. Mariusz Wiśniewski powiedział, odnosząc się do pytań radnego Toboły, że w 2018 roku

było  9  zdarzeń  drogowych z  udziałem pieszych i  podkreślił,  że  żaden  pieszy  nie  był  sprawcą

wypadku  drogowego  w  roku  2018.  Odnosząc  się  do  kwestii  kultury  kierowców,  komendant

Wiśniewski powiedział,  że policja zwraca szczególną uwagę na młodych kierowców i starszych

kierowców. Odnosząc się do kwestii najbardziej niebezpiecznych ulic na terenie Piły, Komendant

powiedział,  że  są  to:  al.  Piastów,  al.  Powstańców  Wielkopolskich,  al.  Wojska  Polskiego,  ul.

Bydgoska i  ul.  Zygmunta  Starego,  ale  -  jak  dodał  Komendant  -  chodzi  o  wszystkie  zdarzenia

drogowe, bo nie ma zestawienia dotyczącego tylko przejść dla pieszych. Odnosząc się do pytania

radnego  Sulimy,  dotyczącego  wakatów w policji,  komendant  Wiśniewski  powiedział,  że  w  tej

chwili na 299 etatów w powiecie pilskim mamy 21 wakatów i dodał, że policja cały czas prowadzi

działania  mające  zachęcić  do  przyłączenia  się  do  służby  w  policji.  Odnosząc  się  do  pytania

o bezpieczeństwo w Pile, Komendant powiedział, że policja robi wszystko, żeby tak było i, zdaniem

Komendanta, Piła jest bezpiecznym miastem.

Przewodnicząca Rady podziękowała nadkom. Mariuszowi Wiśniewskiemu.

Bryg.  Rafał  Mrowiński,  Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Pile

przedstawił w formie prezentacji materiał przygotowany przez  Komendę Powiatową Państwowej

Straży Pożarnej w Pile.

Radny  Tomasz  Słoboda zapytał,  jak  sprawdza  się  przeniesienie  Centrum  Powiadamiania

ratunkowego - chodzi o to, jaki to ma wpływ na czas reakcji straży.

Bryg.  Rafał  Mrowiński,  Komendant  Powiatowy  Państwowej  Straży  Pożarnej  w  Pile

powiedział,  że obsługa numeru 998 została w Pile,  więc jeśli ktoś zadzwoni pod ten numer,  to

zgłoszenie przyjmie pilski strażak. W Poznaniu obsługiwane są numery: 997, 999 i 112. Komendant

dodał, że nie widzi większych problemów związanych z przeniesieniem centrum powiadamiania,

ale  warto  pamiętać  o  tym,  by  podczas  zgłaszania  do  centrum w Poznaniu  dokładnie  opisywać

miejsce zdarzenia.

Przewodnicząca Rady podziękowała bryg. Rafałowi Mrowińskiemu.
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Wojciech Nosek, Komendant Straży Miejskiej w Pile  przedstawił materiał przygotowany przez

Straż Miejską w Pile.

Przewodnicząca Rady podziękowała komendantowi Wojciechowi Noskowi.

Radna Teresa Kasior podziękowała komendantowi Noskowi i dodała, że można odczuć, że służby

działają dla ludzi i dla ich dobra.

Ad 20.

Informacja w sprawie interpelacji i zapytań.

Przewodnicząca poinformowała,  że  w  omawianym  okresie  było  7  interpelacji  i  dodała,  że

interpelacje wraz z udzielonymi odpowiedziami dostępne są na stronie BIP Urzędu Miasta Piły.

Nie było zgłoszeń w tym punkcie w porządku obrad.

Ad 21.

Wolne głosy, wnioski i informacje.

Aleksandra Błażejewska, Honorowa Obywatelka Miasta Piły powiedziała, że chce zabrać głos

jako  przedstawicielka  Nadnoteckiego  Stowarzyszenia  Społeczno-Sportowego  "Sprawni-Razem”

w  Pile.  Pani  Błażejewska  powiedziała  o  zawodach,  w  których  uczestniczyli  podopieczni

stowarzyszenia   oraz ich sukcesach, a także poinformowała, że 9 maja odbędzie się na stadionie

przy  ul.  Żeromskiego coroczna impreza lekkoatletyczna,  na  którą pani  Błażejewska wszystkich

zaprosiła.

Radna  Maria  Miler powiedziała,  że  chce  zgłosić  3  interpelacje.  Przedstawione  przez  radną

interpelacje  zamieszczone  są  na  stronie  BIP  Urzędu  Miasta  Piły  w  zakładce  “Rada  Miasta”

i podzakładce ”Interpelacje i zapytania” z numerami, odpowiednio zgodnie z kolejnością, w jakiej

sprawy przedstawiła radna: interpelacja nr 25, interpelacja nr 24 i interpelacja nr 26. Radna Miler

powiedziała, że chce też zaapelować do prezesów wszystkich spółdzielni mieszkaniowych w Pile.

Radna wyjaśniła, że coraz częściej pojawiają się głosy o braku możliwości wyjścia ze swojego

mieszkania,  o  uwięzieniu  w  mieszkaniu.  Radna  powiedziała,  że  kiedyś  nie  tworzono  wind

w budynkach do pewnej wysokości, ale problem jest, bo starsi mieszkańcy, poruszający się np. na
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wózkach inwalidzkich nie mogą opuścić swojego mieszkania, bo nie ma windy. Radna Maria Miler

powiedziała  na  koniec,  że  apeluje  do  władz  spółdzielni  o  opracowanie  jednolitego  sposobu

udzielania pomocy osobom, które bez windy nie mogą opuścić mieszkania.

Radny  Tomasz  Jopek powiedział,  że  chce  zadać  pytanie  w  imieniu  osób  uprawiających

strzelectwo. Interpelacja zgłoszona przez radnego znajduje się na stronie BIP Urzędu Miasta Piły

w zakładce “Rada Miasta” i podzakładce ”Interpelacje i zapytania” z numerem: interpelacja nr 27.

Radny  Tomasz  Słoboda zapytał,  na  jakim  etapie  znajduje  się  proces  wdrożenia  cyfrowej

informacji pasażerskiej.

Krzysztof Szewc, zastępca prezydenta Miasta Piły powiedział,  że do zgłoszonych interpelacji

odniesie  się  szczegółowo po otrzymaniu  ich  na piśmie.  Prezydent  powiedział,  odnosząc  się  do

kwestii  poruszonej  przez  radnego  Jopka,.  że  strzelnica  zostanie  przekazana  do  MON-u,  a  za

pośrednictwem MON-u do Policji. Odnośnie do pytania radnego Słobody, Prezydent powiedział,

że,  jeśli  dobrze  pamięta,  to  18  marca  cały  system  powinien  być  ukończony  i  powinien  on

funkcjonować. W związku z tym, że wykonawca nie wywiązał się ze swojego obowiązku, to etap

realizacyjny jest średnio zaawansowany, a w zakresie technologii, Prezydent nie dopuści do tego,

by  na  terenie  Piły  ktokolwiek  ćwiczył  jakieś  zastępcze  instalacje,  więc  podjęliśmy  decyzję

o  odstąpieniu  od  umowy.  Trwają  czynności  związane  z  odbiorem wykonanej  dotychczas  pracy

i w maju, a najpóźniej na początku czerwca zostanie ogłoszony kolejny przetarg na dokończenie tej

inwestycji.

Pan Mieczysław Bindek powiedział, że zgłosili się do niego mieszkańcy, którzy mówią, że parking

na pl.  Zwycięstwa jest  zajęty w całości  przez taksówki i  mieszkańcy nie  mają możliwości,  by

zaparkować tam samochód. Mieszkańcy proszą o wydzielenie połowy parkingu dla mieszkańców.

Pan Bindek powiedział, że chce też poruszyć kwestię służby zdrowia. Pan Bindek powiedział, że

spółka Ars Medical będzie miała zwiększone fundusze na oddziały: onkologiczny, kardiologiczny

i  internistyczny.  Pan Bindek powiedział  też,  że:  “onkologia będzie w szpitalu specjalistycznym

wstrzymana,  bo  nie  ma  na  to  pieniędzy”.  Natomiast  “szpital  wyrzyski  będzie  przekształcony

w szpital rehabilitacyjny” - dodał pan Mieczysław Bindek.

Radny Marek Toboła powiedział, że bardzo prosi wszystkie osoby zabierające głos, szczególnie

gości,  by  w czasie  wystąpień  nie  przekazywać nieprawdziwych informacji,  które  dezinformują

społeczeństwo naszego miasta.
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Przewodnicząca Rady podziękowała radnemu Tobole za wypowiedź.

Radna  Teresa  Kasior zapytała  pana  Bindka,  czy  jest  on  rzecznikiem  prasowym  spółki  Ars

Medical.

Pan Mieczysław Bindek powiedział,  że jest osobą upoważnioną do negocjacji w sprawach Ars

Medicalu.

Radna Teresa  Kasior powiedziała,  że  dyrektorem Ars  Medicalu  jest  jej  brat  i  dodała,  że  ma

wątpliwości związane z tym upoważnieniem.

Ad 22.

Zamknięcie obrad.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad Maria Kubica, przewodnicząca Rady Miasta

Piły zakończyła obrady VIII sesji Rady Miasta Piły.

Protokół sporządziła: Przewodnicząca Rady Miasta Piły

(-) Małgorzata Leśniak (-) Maria Kubica
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